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Til udvalget

Tak for brev af 28. september 2010 om højhastighedsbredbånd til småøerne.

Jeg er bevidst om, at de danske småøer kan have nogle særlige udfordringer, når 
det gælder hurtige bredbåndsforbindelser. Det er derfor vigtigt at understrege, at 
regeringens nye bredbåndsmålsætning om, at alle i Danmark skal have adgang til 
mindst 100 Mbit/s i 2020, gælder hele landet – også på øerne.

Højhastighedsbredbånd kan gøre mindre befolkede områder, herunder de små 
øer, mere attraktive for beboere og virksomheder, og vil bidrage til at øge pro-
duktivitet og vækst i hele landet.

Selvom regeringens målsætning først skal være indfriet i 2020, betyder det ikke, 
at der først vil ske noget i 2020. Målet vil løbende blive indfriet over hele landet. 
Regeringen har blandt andet lanceret et digitalt arbejdsprogram ”Digitale veje til 
vækst” med en række initiativer, der vil understøtte udrulningen af bredbånd og 
digitaliseringen af Danmark generelt. Til jeres information har jeg vedlagt en ko-
pi af arbejdsprogrammet.

Som en del af opfølgningen på målsætningen vil regeringen i den årlige Bred-
båndskortlægning følge udviklingen i udrulningen af højhastighedsbredbånd over 
hele landet. Årets Bredbåndskortlægning 2010 udkommer i november måned. 

En af de konkrete muligheder for at fremme udrulningen er ved at involvere de 
lokale kræfter, herunder på småøerne. Myndigheder, foreninger, udbydere, virk-
somheder og borgere har alle interesse i at få adgang til de høje hastigheder, og 
sammen kan de løfte opgaven. Mange kommuner har gjort sig positive erfaringer 
ved at prioritere bredbåndsområdet, og fundet ud af, at der er en positiv business 
case i dette. Jeg er derfor gået i gang med at se på, hvordan vi kan få spredt disse 
erfaringer til hele landet.

Med venlig hilsen

Charlotte Sahl-Madsen
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